

Title (en)
Vacuum induction furnace.

Title (de)
Vakuuminduktionsofen.

Title (fr)
Four à induction à vide.

Publication
EP 0392067 A1 19901017 (DE)

Application
EP 89106749 A 19890414

Priority
EP 89106749 A 19890414

Abstract (en)

The vacuum induction furnace contains a metal crucible (5), provided with cooling, which is surrounded by an induction coil (6). In the lower part of the crucible (5) there is located a coolable base (19) as a holder of the metal melt. A housing (2) of a hermetically sealed chamber is connected to the crucible (5), the cover (3) of which chamber is fitted with a drive (13) for rotation about its centre axis. A seal (4) is arranged between the cover (3) and the housing (2). Technological devices (7 to 11) for conducting and monitoring the melting process are fitted on the cover (3) on a circle whose radius (r) corresponds to the lateral distance between the centre axes of the crucible (5) and of the cover (3). <IMAGE>

Abstract (de)

Der Vakuuminduktionsofen enthält einen mit einer Kühlung versehenen Metalltiegel (5), der von einer Induktionsspule (6) umgeben ist. Im unteren Teil des Tiegels (5) befindet sich ein kühlbarer Untersatz (19) als Halterung der Metallschmelze. Mit dem Tiegel (5) ist ein Gehäuse (2) einer hermetisch dichten Kammer verbunden, deren Deckel (3) mit einem Antrieb (13) zur Drehung um seine Mittelachse ausgestattet ist. Zwischen dem Deckel (3) und dem Gehäuse (2) ist eine Dichtung (4) angeordnet. Am Deckel (3) sind auf einem Kreis, dessen Radius (r) dem seitlichen Abstand zwischen den Mittelachsen des Tiegels (5) und des Deckels (3) entspricht, technologische Einrichtungen (7 bis 11) zur Führung und Überwachung des Schmelzvorgangs angebracht.

IPC 1-7
F27B 14/08; F27D 3/00; H05B 6/26

IPC 8 full level
F27B 14/08 (2006.01); F27D 3/00 (2006.01); H05B 6/26 (2006.01); F27B 14/00 (2006.01); F27B 14/04 (2006.01); F27B 14/06 (2006.01)

CPC (source: EP)

F27B 14/0806 (2013.01); F27D 3/0032 (2013.01); H05B 6/26 (2013.01); F27B 14/063 (2013.01); F27B 2014/008 (2013.01); F27B 2014/045 (2013.01); F27B 2014/0837 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] US 3575133 A 19710413 - AUDENHOVE JEAN VAN, et al
- [A] US 3760960 A 19730925 - SPETZLER E, et al

Cited by
CN1313368C; EP0751361A1; US5738163A; EP0697577A1; US5559827A; CN114526604A; CN117346528A

Designated contracting state (EPC)
AT CH DE FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0392067 A1 19901017

DOCDB simple family (application)
EP 89106749 A 19890414